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 Zápis z 4. jednání (výjezdní) Výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu 
a legislativu ZHMP  

 
 
Datum konání:     17. 4. 2013 od 16,30 h do 19,00 h 
Přítomni:              dle prezenční listiny 
 
Výjezdní zasedání výboru se konalo na hasič. stanici Holešovice, Praha 7, Argentinská 
149.  
Ředitel HZSP, Mgr. Pešek, provedl členy výboru celým areálem HS a poté je seznámil s 
plány na rekonstrukci této stanice. 
 
 
1. Program 4. jednání  
Program byl odsouhlasen všemi přítomnými členy (6-0-0). 
 
 
2. Kontrola zápisu 
Zápis z 3. jednání schválen bez připomínek (6-0-0).  
 
 
3) Plnění úkolů 
 informace o stavu energetické bezpečnosti HMP 

P. Hána informoval, že na základě usnesení 3. jednání výboru sdělil  řediteli MHMP         
Ing. Trnkovi závěr, ze kterého vyplývá nutnost zpracovat aktualizaci stávající Územní 
energetické koncepce hl. m. Prahy a předložit ji k projednání Radě HMP. Dne 16. 4. byl 
ředitelem MHMP informován, že se již připravuje materiál do Rady HMP. 
 
 informace o preventivních kontrolách HZSP 

Mgr. Pešek v souvislosti s  informací o požáru stánku s občerstvením, kterou přednesl na 
minulém zasedání (Na Příkopě 23, Praha 1 - sedm ks tlakových lahví s propan butanem), 
podrobně seznámil s aktuálním stavem šetření tohoto požáru. Dle Policie ČR nedošlo 
k naplnění skutkové podstaty trestného činu nebo přečinu a případ byl postoupen HZSP 
k dalšímu opatření. Z hlediska požární ochrany jsou omezení ke skladování tlakových lahví 
dána vyhláškou MV 246/2001 Sb., O požární prevenci. Tyto podmínky nebyly ze strany 
provozovatele stánku porušeny, neboť žádné předpisy nestanovují maximální počet 
skladovaných lahví mimo sklad tlakových lahví. HZSP proto navrhne úpravu vyhlášky, ale 
do doby legislativních změn by HZSP doporučil při konání různých akcí, vánočních trhů 
apod. žádat od pořadatelů v požárním řádu omezení na skladování lahví, a to nejvýše dvě 
tlakové lahve s propan butanem. 
diskuze: 
P. Hána –  souhlasí, že nad rámec legislativy budou při různých akcích dány do smluvního 
ujednání určité podmínky, ale tímto ujednáním nebudou pokryty především ty stánky, kde 
používají propan butanové lahve v běžném provozu a nikoli při mimořádných akcích. 
Mgr. Pešek – oddělení prevence HZSP se stále snaží objevit nějakou použitelnou vyhlášku. 
P. Hána – navrhl požádat JUDr. Danielisovou, ředitelku odboru LEG o spolupráci při 
odstranění tohoto legislativního nedostatku. 
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4a) Zpráva KŘ policie HMP k bezpečnostní situaci HMP za březen 2013 
Stručný komentář podal ředitel policie Mgr. Vondrášek. Potvrdil, že v lednu vyhlášená 
amnestie ovlivňuje nárůst trestné činnosti v hl. městě (+ 13,2 %). Nejvíce se jedná o 
majetkovou trestnou činnost (TČ), která je zpravidla páchána speciálními recidivisty 
(kapesní krádeže, krádeže vloupáním do bytů, domků a motorových vozidel). Lze se 
domnívat, že bez adresných bezpečnostních akcí  na územích jednotlivých obvodních 
ředitelství by byl nárůst TČ vyšší. Ze závažnějších případů TČ uvedl střelbu ze samopalu 
před OD IKEA (tři pachatelé byli zadrženi, střelec je recidivista). Informoval o uzavření 
podniku Atlas kabaret v ul. Ve Smečkách a zajištění nemovitosti pro další činnost do 
rozhodnutí soudu. Zmínil mimořádnou událost na maturitním plese, kde po podání modré 
tablety došlo k  úmrtí dívky (9 vazebně stíhaných osob). Probíhá příprava na zajištění 
bezpečnosti a pořádku akce Maraton v květnu 2013. Policie nemá žádné indicie o 
problémech, ale zabezpečení akce nepodceňuje. 
diskuze: 
J. Slezák - potvrdil otřesný zážitek z nedávno navštíveného maturitního plesu v Lucerně, 
kde byly drogy a alkohol mladistvým běžně dostupné, a navrhl přijmout důrazná opatření 
ve spolupráci s řediteli škol, kteří jsou pořadateli maturitního plesu. 
MUDr. Schwarz - v dnešní době se s drogami lze setkat na všech akcích mládeže, 
doporučil provádět kontroly policistů za přítomnosti vycvičeného psa. 
Mgr. Vondrášek - policie vykonává každý víkend kontrolní akce zaměřené na nalévání 
alkoholu. Dobrou zkušenost ze setkání se zástupci škol i studenty mají preventisti PČR 
v době po teroristickém útoku Breivika v Norsku. 
P. Hána – potvrdil, že dobře fungují a probíhají protidrogové preventivní programy. 
JUDr. Krobová Hášová - řešení problému je plně v kompetenci ředitelů škol. 
JUDr. Teska Arnoštová - doporučila kontaktovat rad. JUDr. Chudomelovou, aby se 
v rámci své působnosti tímto problémem zabývala. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu Policie 
ČR k bezpečnostní situaci HMP za březen 2013  na vědomí. 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu doporučuje radní 
JUDr. Chudomelové, aby se na svých pravidelných setkáních s řediteli středních škol 
zřizovaných Hl. m. Prahou zaměřila na drogovou problematiku a užívání alkoholu 
na kulturních akcích pořádaných školou s tím, že ředitelem Policie ČR byla nabídnuta 
spolupráce a účast. 

hlasování 6-0-0 
 
 
 
4b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci HMP za březen 2013 
Ředitel MUDr. Schwarz sdělil, že měsíc probíhal v normálu.  
diskuze: 
JUDr. Ledl - v souvislosti s informací ředitele ZZS na minulém jednání výboru, že od      
1. dubna dojde ke zhoršení situace s přijímáním pacientů, vznesl dotaz na aktuální stav. 
MUDr. Schwarz -  legislativní změna situaci nezhoršila, ale především nezlepšila. Stále 
platí, že sanita s pacientem stojí na místě a dispečink obtelefonovává nemocnice. 
Mgr. Trombik - navrhl situaci řešit sankcionováním nemocnic. 
MUDr. Schwarz – ZZS dostala od MZ ČR doporučení obrátit se s vymáháním pokut na 
MHMP.V tomto kontextu je pak nepochopitelný záměr ministerstva redukovat v Praze 
počet lůžek. Vyslovil názor, že situace je řešitelná organizačními opatřeními v  nemocnici, 
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protože problém s umisťováním pacientů je pouze v Praze a v Nemocnici sv. Anny 
v Brně. 
Mgr. Vondrášek – informoval o nečekaném vypovězení smlouvy  nemocnicí Na Bulovce 
(protialkohol. záchytná stanice). 
JUDr. Teska Arnoštová – dotázala se ředitele ZZS na osobní názor na převedení čtyř 
nemocnic pod HMP a jak odhaduje průběh maratonu v Praze. 
MUDr. Schwarz -  nemocnice fungující pod jinými zřizovateli než MZ ČR vždy lépe. O 
organizačních záležitostech k maratonu probíhá jednání s pořadateli. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu ZZS 
HMP k bezpečnostní situaci HMP za březen 2013 na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
 
4c) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci HMP za březen 2013 
Řed. HZSP, Mgr. Pešek, informoval, že v měsíci březnu řešili 723 událostí, z toho 198 
požárů, mediálně zajímavá událost byla dopravní nehoda u Mánesova mostu a pád dvou 
osob do Vltavy. 
diskuze: 
P. Hána – dotázal se, zda dochází často k evakuaci hotelu z důvodu spuštění EPS. 
Mgr. Pešek – sdělil, že ke spuštění EPS dojde často. Toto spuštění nebylo způsobeno 
kuřákem. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu MP 
HMP k bezpečnostní situaci HMP za březen 2013  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
 
4d) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci HMP za březen 2013 
Ing. Šuster, ředitel MP, krátce uvedl zprávu. Zmínil některé významné bezpečnostní akce 
MP jako kontroly v MHD, příprava každoroční jarní akce „jehla“, která je zaměřena na 
prohlídku všech hřišť a pískovišť v Praze, výměna parkovacích karet pro zdravotně 
postižené a pokračování změny koncepce MP (2. a 3. etapa). 
diskuze: 
P. Hána - požádal o vysvětlení nákupu stříbrných cihliček určených jako odměna pro 
strážníky. 
Ing. Šuster - informoval, že dal prověřit nejen nákup stříbrných cihliček, ale i ostatní 
zakázky na dodávky darů. Cihličky byly určeny jako věcný dar za 20 let u MP HMP. O 
výsledcích šetření bude výbor informován. 
JUDr. Teska Arnoštová - avizovala možnou interpelaci ředitele Městské policie na jednání 
Zastupitelstva HMP. Do schránky zastupitele obdržela anonym o předem vybraném 
uchazeči na pozici ved. personalistky MP HMP. 
Ing. Šuster - sdělil, že nikdo nemá předem slíbenou žádnou funkci. V anonymu zmíněná 
paní pracovala jako vedoucí personálního odd. významné organizace, proto byla jako 
kvalifikovaná personalistka přijata. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu MP 
HMP k bezpečnostní situaci HMP za březen 2013  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
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6a) Zpráva o činnosti SS HMP za březen 2013 
Ing. Juránek, ředitel SS HMP, sdělil, že správa služeb  převzala 247 m mobilních 
protipovodňových prvků pro část Velká Chuchle. Maximální úsilí bude věnována odtahům 
vozidel na trase květnového maratonu. Navrhl možnost konání červnového výboru ve 
školicím středisku v Žihli. 
P. Hána poděkoval, konečné rozhodnutí bude přijato na výboru v květnu. 
diskuze: 
JUDr. Ledl – dotázal se, zda se zlepšila situace s odtahy vraků (identifikace majitelů přes 
registr vozidel). 
Ing. Juránek – situace se nezměnila. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu SS HMP 
k bezpečnostní situaci HMP březen 2013  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
7. Různé 
Předseda P. Hána představil členům výboru Ing. Františka Ginzla, pověřeného řízením 
odboru bezpečnosti a krizového řízení MHMP. 
 
 
 
8.  Volba přísedících Městského soudu v Praze  
 opětovná volba 

 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
znovuzvolení 6 přísedících dle předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 6-0-0 
 
 noví zájemci 
 

usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
zvolení  7 kandidátů z předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 6-0-0 
 
 
 
Další jednání výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP se uskuteční dne 15. 5. 2013 od 17,00 hodin. 
 
 
 
Zapsala: R. Procházková     
 
Ověřili: P. Hána 
 
  Jan Slezák        


	Zapsala: R. Procházková



